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Länsstämma för Naturskyddsföreningen i 
Kalmar län 2025-04-27  

 

FÖRSLAG PÅ DAGORDNING    (Bil Stäm = bilaga i “stämmohandlingar”) 
 

1. Stämmans öppnande. 
 

2. Upprop och fastställande av röstlängd. 
 

3. Frågan om stämman blivit behörigen utlyst, stadg: 1 mån. (16/2 + Bil Stäm) 
 

4. Val av ordförande för stämman (förslag från Torsåskretsen). 
 

5. Val av sekreterare för stämman (förslag från Torsåskretsen). 
 

6. Val av två justerare att jämte ordförande justera protokollet, tillika rösträknare. 
 

7. Fastställande av dagordning (Bil Stäm) 
 

8. Styrelsens verksamhetsberättelse och räkenskaper 2023 (Bil Stäm, 4 st) 
 

9. Revisorernas berättelse. 
 

10. Fastställande av länsförbundets räkenskaper. 
11. Frågan om ansvarsfrihet för föregående års förvaltning. 

 

12. Information om programinriktning “Regenerativt Jordbruk”. (Bil Stäm) 
13. Information om handlingsplan “Götalands skogar”. (Bil Stäm) 
14. Fastställande av verksamhetsplan 2024. (Bil Stäm) 

 

15. Fastställande av budget 2025. (Bil Stäm) 
 

16. Presentation av valberedningens förslag och övriga nomineringar samt 
information om aktuella krav för valbarhet. 
 

17. Beslut om antalet styrelseledamöter och mandatperiod för dessa. 
 

18. Val av ordförande i länsförbundet, tillika ordf. i styrelsen. 
 

19. Val av övriga styrelseledamöter och ersättare. 
 

20. Val av två revisorer och två revisorssuppleanter. 
 

21. Val av valberedning 2025. 
 

22. Ärenden som styrelsen förelägger stämman (propositioner). 
 

23. Ärenden som väckts genom motion. (ev. en om Staby-konferenserna) 
24. Stämmans avslutande.  
 
 

Direkt efter länsstämmans slut presenteras pristagare av 2025 års naturvårdspris ! 



   
 

   
 

 
 

Verksamhetsberättelse för 2024 för 
Naturskyddsföreningen i Kalmar län (”Länsförbundet”) 

 
Naturskyddsföreningen i Kalmar län har en stödjande och samordnande roll för länets kretsar. 
Föreningen ska utöver detta bevaka angelägna miljö- och naturvårdsfrågor i länet. 
Föreningen leds av en styrelse som väljs vid, och av, länsstämman, som vanligtvis hålls i slutet 
av april, efter att valberedningen lagt fram ett förslag.  
Föreningen har vissa möjligheter att påverka riksorganisationens verksamhet främst genom 
riksstämman som genomförs vartannat år, men även genom de regelbundna 
länsordförandekonferenserna, m.fl. möten på riksnivå, samt informella kontakter. 
Vår verksamhet styrs, allmänt, dels av stadgarna, och nya sådana antogs, i enlighet med från 
Riks rekommenderade normalstadgar, vid länsstämman 2019-04-18 (finns på vår hemsida), 
dels av beslut vid den årliga länsstämman, t. ex. då antagen verksamhetsplan. 
Dessutom styrs vi av GDPR, dvs Global Data Protection Regulation, och dess implementering i 
vår verksamhet och hemsida har hanterats av Jan Herrmann, om än nu inte så väldigt aktivt. 
För många av de nedanstående händelserna, skrivelserna och annat finns inlägg gjorda på vår 
hemsida https://kalmar-lan.naturskyddsforeningen.se. Där finns även andra inlägg och 
händelser som inte berörs nedan. 

 

1. Styrelsearbetet 
På länsstämman 28 april valda ledamöter och funktionärer (kontaktuppgifter se hemsidan): 
Ordförande Kuno Nilsson (omval)  Döderhult (Oskarshamn) 
Vice ordförande Annette Hultäng (omval)  Torsås  
Sekreterare Jan Herrmann (omval)  Öland 
Kassör Per Jiborn (omval)  Tjust   
Ledamot Patrik Waernbaum (omval)  Tjust  
Ledamot Katarina Sandberg (nyval)  Döderhult (Oskarshamn) 
Ledamot Martin Lövstrand (nyval)  Kalmar  
Ledamot Oskar Olsson (nyval)  Kalmar  
Ersättare 1 Conny Johansson (nyval)  Stranda (Mönsterås) 
Ersättare 2 Christer Ek (nyval)  Döderhult (Oskarshamn) 
 
Revisorer    Mats Widerström, Kalmar och Hanna Nicklasson, Öland. 
Revisorsuppleanter   Ulf Fransson, Vimmerby (från 11/9) samt en vakans                            
 
Valberedning har varit Liselotte Wetterstrand Waldenström, sammankallande (Öland) och Kajsa 
Grebäck (Öland). 



   
 

       

Styrelsen (från 24/5, se ovan) har haft sex sammanträden under verksamhetsåret (= hela 2024); 
13/2 (dig.), 16/3 (fys.), 11/5 (fys.), 16/6 (fys.), 11/19 (dig.), 21/10 (dig.), samt ett konstituerande 
möte 28/4, direkt efter länsstämman. Utöver nämnda möten har styrelsen kommunicerat via 
mejl. Protokollen från sammanträdena finns på vår Dropbox. Denna innehåller även en hel del 
om ekonomi, kommunikation, våra projekt, skrivelser, årsmöteshandlingar, stadgar, 
ämnesuppdragen m.m. 

Föreningens e-postadress: kalmar.lan@naturskyddsforeningen.se 

Föreningens organisationsnummer: 832401-5521. 

Säte / utdelningsadress: c/o Per Jiborn, Segersborgsgatan 8, 593 37 Västervik 
Bankgiro: 414-2261 

 

2. Övriga uppdrag för Naturskyddsföreningen i Kalmar län 
Styrelsen för Miljöorganisationernas Kärnavfallsgranskning, MKG: Helen Wertwein Haavikko, 
ordinarie ledamot och Catharina Lihnell, ersättare. 
Länets Viltförvaltningsdelegation: Patrik Waernbaum och Anders Nylander (samt Per Jiborn, 
för Ekoturismföretagen) 
Skogsfrågor: Per Jiborn. 
Länets luftvårdsförbund: Jan Herrmann. 
Sötvattenfrågor: Jan Herrmann. 
Jordbruksfrågor: Daphne Tuvesson. 
Havsfrågor: Kuno Nilsson. 
Miljögifter, kemikalier: Vakant 
Handla Miljövänligt: Claes Gårdinger. 
Klimat och Energi inkl vindkraft: Staffan Arvegård och Caroline Axelsson. 
Hemsidesansvarig: Jan Herrmann. 
 

3. Hemsida och Facebook 
Vår hemsida hittas på https://kalmar-lan.naturskyddsforeningen.se, och sköts av Jan Herrmann, 
som även oftast skriver inläggen, ibland Per Jiborn. Under 2024 har 30 (!) inlägg skrivits, till 
exempel om olika skogsfrågor och –platser, t. ex. O-ringen, plantering av trädplantor i hornsö, 
kunskapsseminarierna på Staby, energifrågor/-föredrag, politikens miljöfrågebehandling samt 
om länsstämman och vårt naturvårdspris m.m., liksom påannonseringar av, och referat från 
vissa av dessa. Redaktören Jan Herrmann menar att fler medlemmar och kretsar kan, och bör 
kunna, rapportera om vad som händer i länet angående kretsars engagemang kring natur och 
miljöfrågor, inlägg kan skickas in till denne. 
Facebook-sidan finns på https://www.facebook.com/NaturskyddsforeningenKalmarLan/. Där 
har tidigare lagts in länkar till händelser i länets kommuner/kretsar, material från Rikskansliet, 
och om olika miljöproblem. Dock råder viss oklarhet om admin och lösenord. 

 

4. Länsstämman 
Naturskyddsföreningens länsstämma genomfördes söndagen den 28 april 2024 i Oskarshamn, 
förtjänstfullt arrangerad av Döderhults-kretsen. Sex kretsar var representerade på stämman. 
Andreas Erlandssons utmärkta ordförandeskap ledde oss genom dagens stämma, och Inga-Lill 
Stavervik sammanförde dagens diskussioner till ett föredömligt protokoll. Se https://kalmar-



   
 

       

lan.naturskyddsforeningen.se/2024/05/16/arets-lansstamma-en-solig-tillstallning/ 
Utanför själva förhandlingarna utdelades Länsförbundets Naturvårdspris till Ulla-Britt 
Andersson för hennes arbete med Ölands Flora, ett gediget bokverk i två band, utfört under 10-
15 år av många inventerare. För detta belönades hon vid länsstämman med 10 000 kr + diplom. 
Se https://kalmar-lan.naturskyddsforeningen.se/2024/05/16/arets-lansstamma-en-solig-
tillstallning/ 
Vid årsmötet återvaldes fem av förutvarande styrelsens ledamöter, men även valdes fem nya in, 
se ovan. Den ”gamla” styrelsen beviljades ansvarsfrihet för sin skötsel av verksamhet och 
ekonomi. Styrelsens sammansättning, nominering och verksamhet diskuterades. 
 

5. Antalet medlemmar  
Totala antalet medlemmar i Kalmar län var per 2024-12-31 (enligt centrala 
medlemsregistret ”Rutger”) i kretsarna 4167, inkl. familjemedlemmar, vilkas andel oftast ligger 
på 30 - 40 %. Flesta medlemmar finns i Kalmar (1193), Öland 671) och Tjust (623). 
Sett i procent har i de flertalet kretsar, sedan förra året, en viss minskning skett, störst i 
Emmaboda och Vimmerby, men även Döderhult och Emådalen, medan några ökat, men bara 1-
3 %; Stranda, Tjust och Öland. Förändringarna är ungefär de vanliga som tidigare år.  
För hela länet har medlemsantalet gått ner med 1 %. Sett över längre tid bakåt ser antalet 
medlemmar i länet ut som nedan. Dippen 2020 beror på ändrad beräkning (strykning) av 
familjemedlemmar med ”annan” adress. Den därpå följande (måttliga) uppgången anses kanske 
bero på Covid-pandemin, eller möjligen motreaktion på Tidöregeringens olika nedskärningar. 

            
 
 

6. SKOGS-projekten; Hornsö och annat 
En betydande del av Länsförbundets engagemang, arbete och ekonomiska omsättning har även 
under detta verksamhetsår varit riktad på skogsfrågor, primärt med fokus på Hornsö ekopark, 
och dess eventuella och önskade ombildning till en nationalpark, eller tills vidare i varje fall att 
få Sveaskog att där skapa en bättre ekopark. Men detta angelägna intresse har genererat flera 
andra skogsengagemang såväl i länet som med bredare geografisk koppling, en hel del av dessa 
har återspeglats i inlägg på vår hemsida, men även andra är refererade nedan. Till stor del har 



   
 

       

de olika skogliga verksamheterna initierats och drivits av Per Jiborn, med stöd och lite insatser 
av övriga styrelsen. Ekonomiskt stöd har till rätt stor del sökts och erhållits från Rikskansliet.  

1). Den 13–14 april genomfördes det fjärde helg-kunskapsseminariet kring Hornsö, med fokus 
på våtmarker i skogen. Flera experter inom detta ämnesområde föreläste, och 46 deltagare 
lyssnade och diskuterade. Se https://kalmar-
lan.naturskyddsforeningen.se/2024/02/14/kunskapsseminarium-om-vatmarker-den-13-14-april/ 
2). Den 31 maj refererades på vår hemsida den aktuella och intensiva debatten om skogsfrågor i 
media, skrivet av Per J. Se https://kalmar-lan.naturskyddsforeningen.se/2024/05/31/intensiv-
skogsdebatt-i-barometern/ Ett anknytande inlägg finns på https://kalmar-
lan.naturskyddsforeningen.se/2024/02/20/kommuner-tjanar-pa-vardefull-natur/  
3). Den 20-27 juli var Oskarshamn värd för den stora orienteringstävlingen O-ringen, då var 
Per, Patrik och Kuno från styrelsen, samt ett större antal från fyra olika kretsar, på plats. Dessa 
tillhandahöll diverse informationsmaterial om Smålands skogar, och att dessa blir allmer 
likartade och olämpliga/otrevliga för bl.a. orientering. Många, kanske 1500, deltagare besökte 
“vårt bord”, och 500 personer gjorde Naturfalken. Se https://kalmar-
lan.naturskyddsforeningen.se/2024/08/20/givande-samtal-om-skogen-pa-o-ringen/ 
4). Den 7-8 september genomfördes det femte helg-kunskapsseminariet kring Hornsö, med 
fokus på ädellövskog. Flera experter inom detta ämnesområde föreläste, och knappt 40 
deltagare lyssnade och diskuterade. På söndagen besöktes tre lokaler i Hornsö-området, och en 
provplantering gjordes som förberedelse inför 27/9. Se https://kalmar-
lan.naturskyddsforeningen.se/2024/06/19/kunskapsseminarium-om-adellov-den-7-8-september/ 
och https://kalmar-lan.naturskyddsforeningen.se/2024/09/11/nya-lovtrad-spirar-infor-
landshovdingens-spadtag/ 
5). Den 27 september genomfördes en viktig, om än ganska liten trädplantering i Hornsö 
ekopark, i speten med landshövdingen Allan Widman. Evenemanget lockade bortåt 50 
personer, privata markägare och naturvänner tillsammans med företrädare från Södra, traktens 
samhällsföreningar, berörda kommuner, Region Kalmar och riksdagsledamöter från 
Moderaterna och Sverigedemokraterna. Dagen var ett samarrangemang mellan 
Naturskyddsföreningen och Sveaskog. Syftet var att fästa uppmärksamhet på behovet av mer 
lövskog, samt att öka det lokala engagemanget. Se https://kalmar-
lan.naturskyddsforeningen.se/2024/10/01/stort-intresse-for-framtida-lovskogar/ 

6). Den 4 oktober besöktes Strömsrums blandskogar av en skolklass från Blomstermåla, på 
Pers initiativ, med avsikt att barn ska få inblick i skogens mångfald och trädens historia. Se 
https://kalmar-lan.naturskyddsforeningen.se/2024/10/17/skyddad-natur-ska-berora/ 
7). Utifrån Länsförbundets påpekanden och intresse av Gallsjön i Vimmerby kommun 
förevisades området för Vimmerbys kommunledning i slutet av mars av Vimmerbykretsen, 
förstärkt av skogsekologerna Erland Lindblad och Jan Brenander. Man presenterade en rad 
indikatorer på varför det finns behov av att skydda skogarna runt sjön. Kretsen har lämnat in ett 
medborgarförslag om fredning, helst som ett kommunalt naturreservat. Utflykten resulterade i en 
artikel i Vimmerby tidning. Se https://kalmar-lan.naturskyddsforeningen.se/2024/05/16/arbetet-
for-att-skydda-gallsjons-skogar-fortsatter/ och 
https://www.vimmerbytidning.se/nyheter/tuna/artikel/de-strider-for-att-bevara-skogen-man-blir-
deprimerad/lq4z80pr 

8). De tre berörda kommunerna, Högsby, Mönsterås och Nybro, har enats om en gemensam 
skrivelse till Naturvårdsverket, där man fastslår att “ett bildande av en nationalpark skulle 
kunna vara positivt för regionens utveckling, dock med förbehållet att stor vikt läggs vid 



   
 

       

kringboendes och markägares intressen, samt att lokalsamhället inkluderas i beslutsprocessen. 
Se https://kalmar-lan.naturskyddsforeningen.se/2024/02/25/valkommet-besked-om-hornso/ 

9). Länsförbundets, dvs Per Jiborns, enträgna arbete att lyfta fram och skriva och bilda opinion 
för, att Hornsö ekopark skulle kunna bli Hornsö nationalpark (liksom även Böda ekopark på 
Öland) gav resultat i och med Länsstyrelsens rapport i början av februari till Naturvårdsverket 
om att man ger grönt ljus att det kan/bör ske. Detta är dock en process på kanske fem-tio år, 
och den stoppades senare av regeringens stora neddragning av resurser till Naturvårdsverket. Se 
https://kalmar-lan.naturskyddsforeningen.se/2024/02/21/hornso-foreslas-bli-nationalpark/ 

10). Återintroduktion av svart stork. Tack vare pengar från Naturskyddsföreningen, flera av 
dess länsförbund i Götaland, Sveaskog, BirdLife Sverige och några till kan vi nu gå vidare med 
en förstudie (huvudman SLU) startade i mars 2025, och ska summera internationella lärdomar 
och skapa ett kunskapsunderlag för en eventuell utsättning i Sverige. Se https://kalmar-
lan.naturskyddsforeningen.se/2024/12/05/svart-stork-ska-framja-artrikare-skogar-i-smaland/ 

11). Under 2024, med start redan året innan, har pågått ett arbete med att alla länsförbunden i 
Götaland skriver ett förslag på policy/kunskapsunderlag för lägesbeskrivning, skydd och mer 
miljöriktig skötsel av Götalands skogar, att kunna presenteras vid Riksstämman i Gävle 13-15 
juni 2025. Tre fysiska helgträffar genomfördes under 2024, dessutom en myckenhet mailande. 
12). En enkät till länets kommuner, ang. deras arbete med och insikt om skogars och 
naturområdens värden på annat sätt än för att skördas, skickades ut innan påsk. Materialet 
sammanställdes till en liten broschyr som delades ut vid O-ringen i juli, se nedan. Se 
https://kalmar-lan.naturskyddsforeningen.se/2024/04/04/hur-varderar-kommunerna-var-natur/ 
Resultatet lyftes på “Natursidan” och användes på “Biologiska mångfaldens dag” 22 maj. 
13). En del ytterligare aktiviteter i kommunerna och skrivelser från Länsstyrelsen, i anledning 
av Hornsö, har en indirekt koppling till och/eller har inspirerats av Länsförbundet /Per Jiborn/, 
om dessa kan läsas på vår hemsida. 

 

7. Övrig verksamhet riktad ut till kretsarna 
Vi har alltmer arbetat med en modell där kretsarna erbjuds föreläsningar varvid kretsen betalar 
500 kr, resten (arvode 2000 kr eller mer, samt resa och ev. logi) subventioneras av 
länsförbundet. Hittillsvarande ämnen har varit vilda och tama bin, utter, lodjur, skogens värden, 
Smålands skogar och nationalparksbildandet, och föreläsare har huvudsakligen varit från 
styrelsen men även helt externa personer. Även under 2024 genomfördes sådana 
subventionerade föreläsningar, två om lodjur (av Patrik Waernbaum) i Öland och Torsås, och en 
om skogsfrågor (av Per Jiborn) i Tjust. 

I syfte att öka kontakten med Emådalskretsen (Hultsfred) besökte vi 20 april vid kretsens gård 
Stubbhult, och inte bara styrelseledamöter mötte upp! Vi guidades i den fina miljön som gården 
ligger vid, ett lite ålderdomligt kuperat småskaligt jordbrukslandskap. Se https://kalmar-
lan.naturskyddsforeningen.se/2024/04/16/alla-medlemmar-i-lanet-stubbhult-20-april/ 
För sjunde året, från 2017, delade Länsförbundet ut naturvårdspriset, vilket ska ”premiera och 
uppmärksamma utförda särskilda insatser inom länets natur-, kultur- eller miljövård”. 
Mottagare 2024 blev Ulla-Britt Andersson på Öland, se p. 4. Insatserna som belönats med 
diplom och en penningsumma, samt äran, har varit t. ex. skog, äng, vatten, fåglar, blommor och 
klimatfrågan. Utseendet av 2025 års pristagare pågår just nu! Se https://kalmar-
lan.naturskyddsforeningen.se/2024/04/14/2024-ars-naturvardspriset-gar-till/ 
Förra årets (2023) mottagare av Länsförbundets Naturvårdspris, Amie Ringberg, hade 19 maj 
(2024) en utflykt för hela länets medlemmar i  Stolpabäck, nordost om Vissefjärda. Den 



   
 

       

intressanta vandringen, då Amie berättade om sina planer på ett ganska hyggesfritt brukande av 
sin skogsfastighet, lockade 16 deltagare. Se https://kalmar-
lan.naturskyddsforeningen.se/2024/05/23/sa-skoter-man-skogen-hyggesfritt/ 
 

8. Kurser, konferenser, representantskap, andra möten samt utflykter 
Den 29 januari hade några ur styrelsen ett möte med Region Kalmar, för sondering av 
möjligheten att söka bidrag för regionövergripande verksamhet. 
Naturskyddsföreningens rikskonferens 2024 avhölls 3-5 maj i Jönköping. Per Jiborn deltog 
och presenterade Hornsö-aktiviteterna och Götalands skogar-projektet. Dessutom deltog 
kretsledamöter från Kalmar och Vimmerby. På konferensen fick Per motta den hedrande 
utmärkelsen Silverfalken, för sina insatser för Hornsö och andra skogsprojekt. Grattis! 
Föreningens länsordförandekonferenser. Per deltog på årets två möten i Stockholm, 23-24 
mars och 19-20 oktober. 
XX). Vid den s.k. “Motionsverkstaden”, ordnad 31/8 – 1/9 av Länsförbundens 
Utvecklingsforum (Lufo), ett samarbete mellan flertalet länsförbund i Sverige för främjande av 
kontakter inom Naturskyddsföreningen, deltog Per J.  
Den 24 april deltog Jan digitalt i SLU Artdatabankens årliga Flora- och faunavårdskonferens, 
i år med temat ”Skogen – en källa till stolthet”. Se https://www.slu.se/artdatabanken/om-
oss/flora-och-faunavardskonferensen/tidigare-konferenser/program-flora--och-faunavard/ 

MKGs årsmöte hölls digitalt 7 maj, varvid som ledamöter i den nya styrelsen Helen Wertwein 
Haavikko invaldes som ordinarie och Catharina Lihnell är kvar, men som ersättare, och 
mentor/stöd för Helen. Dessa har deltagit i de sex styrelsemöten som genomförts. 
Knärotssafari kallas den skogskonferens som den 31 maj hade i Tuna ordnats av Carl-Wiktor 
Svensson, KD-kandidat till EU:s parlament. Avsikten var tydligen att visa att naturvård måste 
köras över av det traditionella produktionsskogstänkandet, vilket man lyckades med, pga 
skogsnäringarna var talrikt representerade. 
Länets luftvårdsförbund. Jan Herrmann är Länsförbundets representant, och invaldes 2023 
som ersättare i Luftvårdsförbundet. Jan deltog inte i årsmötet 7/3, men i tre styrelsemöten, 
ingen rapport skriven (iaf ännu!). 
Viltförvaltningsdelegationen (VFD) i Kalmar län, där Patrik Waernbaum, Anders Nylander 
och Per Jiborn varit med på möten 26/4 och 24/11, Per dock företräder natur- och ekoturism. 
Patrik Waernbaum deltog i en rovdjurskonferens i Järvsö 11-13 april. Se https://kalmar-
lan.naturskyddsforeningen.se/2024/04/26/rapport-fran-rovdjurskonferensen-i-jarvso/ 
Patrik är också inbjuden talare vid Rovdjurskonferensen i Umeå 30/11 – 1/12. Tyvärr handlar 
dessa bägge möten till allra största delen om varg, informerade Patrik. 
Den regionala utvecklingsstrategin. Per deltog i möte 15/10, ordnat av Region Kalmar, och 
pratade då om de många värdena av att skydda natur och biologisk mångfald. 
Antoine Baudoin på NF-Rikskansliet, expert på energifrågor höll 5-6-7 november föredrag 
om problemen och sanningarna kring (främst) vind- och solenergianläggningar. Det var en liten 
turné; först Kalmar, sedan Oskarshamn och sist Västervik, 25-30 deltog på vardera platsen, 
med stort intresse och frågvishet. Se https://kalmar-
lan.naturskyddsforeningen.se/2024/11/11/vind-och-sol-energi-antoine-baudoins-foredrag/ 

Vid Studiefrämjandets årsmöte 21 april deltog Claes Gårdinger (sitter i valberedningen, men 
avgick nu) och Staffan Arvegård. Den senare omvaldes som ordinarie styrelseledamot, 
representerande Naturskyddsföreningen, utan specificering till någon viss nivå. Redan under 



   
 

       

året innan, 2023, påbörjades en kraftig omorganisation, pga kraftigt minskande resurser. 
 

9. Miljöarbete, skrivelser, artiklar i media och hemsidor m.m. 
        (se även under avsnitt 6 ovan) 

Per Jiborn skrev en debattartikel i Altinget 26 mars, en replik om virkesbristen i skogen. Se 
https://www.altinget.se/artikel/replik-skogen-ar-mer-an-raavara-till-industrin 

Den 22 april hade Länsförbundet en artikel i Barometern, skriven av Per Jiborn, om 
skogsbruk, biologisk mångfald och EU:s direktiv om återskapande av förstörd natur. Se 
https://www.barometern.se/2024-04-22/nagra-partier-vill-aterskapa-skadad-natur-andra-inte/ 
Inför Biologiska mångfaldens dag 22 maj skrev Per J en artikel på vår hemsida om Art- och 
naturkris i östra Småland, se https://kalmar-lan.naturskyddsforeningen.se/2024/05/20/art-
och-naturkris-i-ostra-smaland-om-biologiska-mangfaldens-dag/ 

Den 30 maj hade en artikel i Barometern, skriven av Jan Herrmann, till alla som strax efter 
skulle rösta på de olika partiernas kandidater till EU-parlamentet. Vi uppmanar alla att på 
olika sätt få Sveriges medborgare att rösta på de kandidater som bäst förespråkar en politik som 
tar stor hänsyn till KLIMAT och NATUR. Se https://www.barometern.se/2024-05-30/anvand-
din-rost-for-klimat-och-natur/. Den publicerades även i Ölandsbladet, 30/5. 

Debatt: Två promille av naturen i Vimmerby har ett riktigt skydd 
https://www.vimmerbytidning.se/debatt/artikel/tva-promille-av-naturen-i-vimmerby-har-ett-
riktigt-skydd/r2dko7vj 

Inför Miljömålsberedningens besök vid “Knärotssafarin” (se ovan) skrevs ett “öppet brev” till 
beredningens ordförande Lars Tysklind 28 maj från Naturskyddsföreningen i Kalmar län, Östra 
Smålands Ornitologiska Förening, Naturskyddsföreningen Riks och BirdLife Sverige. Brevet 
publicerades i Vimmerby Tidning 31 maj, och budskapet var att uppmärksamma 
Miljömålsberedningen om Kalmar läns dåliga status och läge vad avser hotbilden för många 
arter och hur mycket (lite) yta som är skyddad, samt vad som kan/bör göras. 

Den svarta storken har varit utdöd i Sverige sedan 1950-talet, men nu har vi i Länsförbundet 
initierat tankar och studier för att undersöka möjligheterna för en återintroduktion av denna 
mytiska art, se ovan i 6.10. Detta gav kring årsskiftet en betydande medial uppmärksamhet i 
SVT Småland, Rapport, Barometern, Kalmar Läns Tidning och Sveriges Radio:  

“Mytiska svarta storken ska återinföras – klassas som utdöd i Sverige”, se 
https://www.svt.se/nyheter/lokalt/smaland/mytiska-svarta-storken-ska-aterinforas-
klassas-som-utdod-i-sverige 

“Den svarta storken ska återinföras – i Högsby: Kan stimulera besöksnäringen” 
https://www.barometern.se/2025-01-10/den-svarta-storken-ska-aterinforas-i-hogsby-
kan-stimulera-besoksnaringen/ 

“Studie med målet att få tillbaka svart stork” https://www.klt.nu/artikel/studie-med-
malet-att-fa-tillbaka-svart-stork/ 

Vetenskapsradion Klotet uppmärksammade tankarna på återintroduktion av svart 
stork 30/8 (på deras hemsida) respektive 1/9 (sändes i radio). Per var ute i 
Hornsöområdet med en reporter, det gav även ett inslag på P4 Kalmar. Se 
https://www.sverigesradio.se/avsnitt/sophie-adopterade-en-flamingo-han-gommer-sig-
nar-jag-kommer 



   
 

       

Naturskyddsföreningen i Kalmar län har tillsammans med Svenska Turistföreningens 
lokalavdelning i Kalmar granskat och skrivit en rapport om hur och i vilken grad tio 
kommuner i östra Småland informerar om cykelturism och klimatsmarta resor med tåg och 
buss. Rapporten visar på flera brister, men mycket kan åtgärdas enkelt, snabbt och billigt. 
Rapporten finns på vår hemsida https://kalmar-lan.naturskyddsforeningen.se/2024/07/09/cykla-
for-klimat-landsbygd-och-biologisk-mangfald/. 

Länsförbundet har, genom Jan, med bidrag från Per, lämnat synpunkter på uppdaterade 
bevarandeplaner för Natura 2000-områden i Alsterån. Se https://kalmar-
lan.naturskyddsforeningen.se/2024/11/10/vart-yttrande-kring-alsteran-en-uppdaterad-
skotselplan-for-natura-2000-omradena/ 
Länsförbundet deltog i Svenska Kraftnäts samråd 5/11 i Figeholm, genom Kuno och 
Christer, om planerad stamnätsförbindelse Oskarshamn-Visby. 
Länsstyrelsens tillstånd (december 2023) för licensjakt på åtta lodjur överklagades INTE 
heller i år. Anledningen var, som året innan, att flera år innan dess hade licenstilldelningen varit 
runt 30 djur, men PatrikWaernbaum, vår representant i Viltförvaltningsdelegationen menade att 
med den minskningen som skedde förra året var troligen pga landshövdingens inverkan. Vi 
skulle nu inte ”irritera” i onödan, utan se positivt på beslutet, och avvakta framtida beslut; 
kanske ett trendbrott. Se https://kalmar-lan.naturskyddsforeningen.se/2024/03/03/lodjursjakten-
har-borjat/ 

 

10.   Ekonomi 
Efterson vår kassör Per redovisar inkomster, utgifter, balansrapport och budget, redovisas 
sådana uppgifter inte här. 
 

– – – – – – – – – 
 

Styrelsen tackar alla för goda insatser under året och hoppas på ett ännu mer aktivt 2025! 

 
Färjestaden i mars 2025 

 
 
Kuno Nilsson Jan Herrmann Per Jiborn 
ordförande sekreterare (skrev dessa sidor) kassör 
 

 
Annette Hultäng Patrik Waernbaum Martin Lövstrand 
vice ordförande ledamot ledamot 
 

 
Oskar Olsson  Katarina Sandberg  
ledamot  ledamot 
 

 
Christer Ek  Conny Johansson 
ersättare  ersättare 



 Naturskyddsföreningen i Kalmar län  Sida:  1(2)
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 Resultatenhet: Hela företaget
 Period: 24-01-01 - 24-12-31

 Perioden  Ackumulerat

 Rörelsens intäkter mm
 Nettoomsättning

 3110  Bidrag från riksföreningen  409 060,00  409 060,00
 3111  Bidrag från Region Kalmar  100 000,00  100 000,00
 3120  Deltagaravgifter / Våtmarker  12 275,00  12 275,00
 3121  Deltagaravgifter / Ädellöv  9 950,00  9 950,00
 3130  Bidrag från kretsar  2 000,00  2 000,00
 3310  Projektstöd / Götalands skogar # 1  172 154,00  172 154,00
 3311  Projektstöd / Götalands skogar # 2  532,00  532,00
 S:a Nettoomsättning  705 971,00  705 971,00

 S:a Rörelseintäkter mm  705 971,00  705 971,00

 Rörelsens kostnader
 Råvaror och förnödenheter mm

 4009  Föreläsningar  -17 692,00  -17 692,00
 S:a Råvaror och förnödenheter mm  -17 692,00  -17 692,00

 Bruttovinst  688 279,00  688 279,00

 Övriga externa kostnader
 5111  Hornsö / Konferens - våtmarker  -64 242,50  -64 242,50
 5112  Hornsö / Konferens - ädellöv  -72 662,50  -72 662,50
 5113  Hornsö / Opinionsarbete  -5 439,00  -5 439,00
 5114  Hornsö / Plantering ädellöv  -31 424,00  -31 424,00
 5211  Skogsprojekt / Löpande kostnader  -7 755,00  -7 755,00
 5311  Götalands skogar # 1 / Resor  -15 567,40  -15 567,40
 5312  Götalands skogar # 1 / Logi och måltider  -101 161,00  -101 161,00
 5313  Götalands skogar # 1 / Rikskonf - Logi och resor  -15 706,00  -15 706,00
 5314  Götalands skogar # 1 / Konsulter & föreläsningar  -34 720,00  -34 720,00
 5315  Götalands skogar # 1 / Kommunikation  -5 000,00  -5 000,00
 5321  O-Ringen / Områdeshyra  -20 000,00  -20 000,00
 5322  O-Ringen / Informationsmaterial  -17 198,00  -17 198,00
 5323  O-Ringen / Resor och måltider  -6 700,50  -6 700,50
 5324  O-Ringen / Tröjor Gränna Skogsrupp  -2 350,00  -2 350,00
 5331  Projekt / Tid för våtmarker  -25 000,00  -25 000,00
 5341  Götalands skogar # 2 / Resor  -532,00  -532,00
 5351  Stöd till artbevarande  -24 300,00  -24 300,00
 5420  Programvaror  -960,00  -960,00
 5450  Filmproduktioner  -15 000,00  -15 000,00
 5710  Nationella och regionala konferenser  -5 932,00  -5 932,00
 5715  Länsstämma  -10 152,50  -10 152,50
 5718  Besök i kretsar  -3 061,50  -3 061,50
 5720  Styrelsemöten  -4 565,00  -4 565,00
 5721  Resor / Styrelsen och förtroendevalda  -3 857,00  -3 857,00
 6110  Kontorsmateriel  -310,00  -310,00
 6981  Medlemsavgifter  -200,00  -200,00
 6983  Stöd till kretsar  -6 000,00  -6 000,00
 6985  Naturvårdspris och stipendier  -10 394,00  -10 394,00
 S:a Övriga externa kostnader  -510 189,90  -510 189,90

 Personalkostnader
 7010  Arvoden styrelse  -16 250,00  -16 250,00
 7521  Avgifter för löner och ersättningar  -2 081,00  -2 081,00
 S:a Personalkostnader  -18 331,00  -18 331,00

 S:a Rörelsens kostnader inkl råvaror mm  -546 212,90  -546 212,90

 Rörelseresultat före avskrivningar  159 758,10  159 758,10

 Rörelseresultat efter avskrivningar  159 758,10  159 758,10

 Rörelseresultat före finansiella intäkter och kostnader  159 758,10  159 758,10
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 832401-5521  Resultatrapport  Utskrivet:  25-03-04

 Preliminär  15:17
 Räkenskapsår: 24-01-01 - 24-12-31  Senaste vernr:  201
 Resultatenhet: Hela företaget
 Period: 24-01-01 - 24-12-31

 Perioden  Ackumulerat

 Resultat från finansiella investeringar
 Övriga ränteintäkter och liknande resultatposter

 8310  Ränteintäkter  28 081,00  28 081,00
 S:a Övriga ränteintäkter och liknande resultatposter  28 081,00  28 081,00

 Räntekostnader och liknande resultatposter
 8400  Bankavgifter & räntekostnader  -296,75  -296,75
 S:a Räntekostnader och liknande resultatposter  -296,75  -296,75

 S:a Resultat från finansiella investeringar  27 784,25  27 784,25

 Resultat efter finansiella intäkter och kostnader  187 542,35  187 542,35

 Resultat före bokslutsdispositioner och skatt  187 542,35  187 542,35

 Resultat före skatt  187 542,35  187 542,35

 Beräknat resultat  187 542,35  187 542,35

 8999  Årets resultat  -187 542,35  -187 542,35
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 832401-5521  Balansrapport  Utskrivet:  25-03-04

 Preliminär  15:16
 Räkenskapsår: 24-01-01 - 24-12-31  Senaste vernr:  201
 Resultatenhet: Hela företaget
 Period: 24-01-01 - 24-12-31

 Ing balans  Period  Utg balans

 TILLGÅNGAR
 Omsättningstillgångar

 Fordringar
 1512  Lån till kretsar  10 000,00  0,00  10 000,00
 S:a Fordringar  10 000,00  0,00  10 000,00

 Kassa och bank
 1930  Företagskonto/checkkonto  155 465,42  77 095,35  232 560,77
 1940  E - kapitalkonto  124 802,00  406 920,00  531 722,00
 1941  Placeringskonto  500 000,00  0,00  500 000,00
 S:a Kassa och bank  780 267,42  484 015,35  1 264 282,77

 S:a Omsättningstillgångar  790 267,42  484 015,35  1 274 282,77

 S:A TILLGÅNGAR  790 267,42  484 015,35  1 274 282,77

 EGET KAPITAL, AVSÄTTNINGAR OCH SKULDER
 Eget kapital

 2010  Eget kapital  -793 312,42  0,00  -793 312,42
 2019  Årets resultat  9 640,00  -177 902,35  -168 262,35
 2091  Balanserad vinst eller förlust  0,00  -9 640,00  -9 640,00
 S:a Eget kapital  -783 672,42  -187 542,35  -971 214,77

 Kortfristiga skulder
 2441  Leverantörsskulder  -1 314,00  1 314,00  0,00
 2442  Skatt och sociala avgifter  -5 281,00  5 281,00  0,00
 2941  Götlands skogar # 2 / Finansiering för 2025  0,00  -84 468,00  -84 468,00
 2971  Förstudie / Svart stork  0,00  -218 600,00  -218 600,00
 S:a Kortfristiga skulder  -6 595,00  -296 473,00  -303 068,00

 S:A EGET KAPITAL, AVSÄTTNINGAR OCH SKULDER  -790 267,42  -484 015,35  -1 274 282,77

 BERÄKNAT RESULTAT***  0,00  0,00  0,00



 



Arbete för regenerativt ekologiskt lantbruk inom Naturskyddsföreningen i 

Kalmar län. 

 
Utgångspunkt 

Daphne Tuhvesson och Liselotte W Waldenström fick av länsstämman i uppdrag att skapa en 

grupp för arbete med lantbruk inom länsförbundet. De har nu knutit även Aina Hagberg till 

gruppen. Den kan komma att utvidgas. 

 

Bakgrund  

Vid sidan av det konventionella lantbruket har det traditionellt ekologiska levt och utvecklats.   

Naturskyddsföreningen samarbetar med ekologiska lantbrukare och har länge stött ekologisk 

konsumtion. Under senare år har rörelsen för regenerativt lantbruk vuxit fram. I boken ”En 

planet för alla” av Johan Rockström med flera, framhålls nödvändigheten av ett regenerativt 

lantbruk. Begreppet har kunnat samla miljöintresserade lantbrukare med olika utgångspunkter 

och gemensamt för dem är att man utgår från de grundläggande ekosystemprocesserna och 

skapar principer för brukandet. Det utgår alltså från platsens (gårdens) förutsättningar och 

understödjer de sammanhang som naturligt finns där med väl fungerande samspel mellan 

olika arter. Kemisk och fysisk störning av marken minimeras (konstgödsel, kemiska 

bekämpningsmedel, plöjning). Marken hålls täckt året runt, med en mångfald av levande 

rötter i jorden, och därmed en mångfald av levande mikroorganismer. En annan princip som 

framhålls är ett lantbruk med integrerad djurhållning. Målsättningen är alltså att återskapa 

markens bördighet och resiliens. 

  Lantbrukets produktion kan på detta sätt gå från att vara miljöförstörande till att vitalisera 

ekosystemen och ge dem möjlighet att bli de planetskötare som Rockström talar om. Det är ett 

viktigt och spännande kunskapsområde både praktiskt och teoretiskt. Där vi vill se att 

Naturskyddsföreningen blir opinionsbildande, och bidrar till kunskapsutvecklingen hos 

jordbrukarna och allmänheten/konsumenterna. 

  Kalmar län har en omfattande livsmedelsproduktion och lantbruket har länets största utsläpp 

av växthusgaser. Trafiken ligger tvåa och har successivt minskat sina utsläpp. För lantbruket 

är minskningen marginell. Länet har även en lång kust mot den starkt övergödda och 

förorenade Östersjön, där utflöde av gifter och övergödande ämnen behöver upphöra. Den 

senaste forskningen visar att flera stora ekosystem börjar rubbas –markens och havens 

kapacitet att fungera som kolsänka har försvagats. Den i EU klubbade 

Naturrestaureringslagen kommer att ställa krav på resurser till omställning av lantbruket.  

 

Slutsats 

Det är av vikt att Naturskyddsföreningen i Kalmar län, både på länsnivå och ute i kretsarna, 

får kännedom om regenerativt lantbruk.  

Som steg ett- vill vi hålla möten med kretsarna om pågående verksamhet med regenerativt 

lantbruk i Sverige (föreläsningar och videofilmer). Som uppföljning till det vill vi organisera 

studiebesök hos regenerativa lantbrukare i närområdet. Vi ser det som mycket värdefullt att 

medlemmarna får möjlighet att möta den praktiska verkligheten inom det regenerativa 
lantbruket och lära känna några av dess utövare. 

I steg två -vill vi ordna ett seminarium på länsnivå om det regenerativa lantbrukets nuläge och 

framtid. Till detta inbjuds Naturskyddsföreningens medlemmar i länet. Regenerativa 

lantbrukare deltar som föreläsare och resurspersoner. 

Syftet ska vara att kartlägga de utmaningar de regenerativa lantbrukarna står inför och hur 

Naturskyddsföreningen på sina olika nivåer kan arbeta för att stödja utvecklingen av det 

regenerativa lantbruket i Sverige. 
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Verksamhetsplan för 

Naturskyddsföreningen i Kalmar län 

2025 

Hornsö som framtida nationalpark 
I början av 2024 föreslog länsstyrelsen i Kalmar län en förstudie om att ombilda Hornsö ekopark till 

nationalpark. Förslaget, som är det första formella steget mot en nationalpark, fortsätter dock att 

vara parkerat på Naturvårdsverket i brist på resurser. Länsförbundet väljer däremot att fortsätta 

främja arbetet för en ombildning utifrån två konkreta uppgifter. 

Den lokala opinionen för en nationalpark behöver fördjupas och breddas. I maj genomförs därför en 

cykeldag under namnet Lövskogstrampet tillsammans med samhällsföreningen i Blomstermåla och 

andra lokala aktörer. Vidare följs höstens lyckade planteringsdag av lövträd upp med en likande 

insats från en mellanstadieklass i närområdet. Dessa och liknande insatser ska uppmärksamma 

möjligheterna kring en framtida nationalpark och öka det lokala stödet för ett starkare naturskydd. 

Vidare vill vi bidra till att öka takten i det restaureringsarbete som har skett i Hornsö ekopark. Därför 

planeras ett nytt kunskapsseminarium kring restaurering av värdefull natur på Staby Gårdshotell till 

hösten. Här finns också en nära koppling till plantering av lövträd och cykeldagen Lövskogstrampet.  

Under 2025 genomför SLU en förstudie om en återintroduktion av svart stork som häckfågel i 

Sverige. Svart stork håller på att bli en mål- och signalart för Hornsö ekopark. Därför vill vi sprida 

förstudiens resultat för att stärka lokal opinion och sätta fokus på en framtida nationalpark. 

Vi fortsätter även att föreläsa och träffa kommunpolitiker, lokala aktörer och traktens naturvänner. 

Tillsammans med andra länsförbund i södra Sverige och andra organisationer försöker vi även 

påverka Sveaskog att stärka skyddet och öka takten i restaureringsarbetet i de fem sydligaste 

ekoparkerna, vilket även inkluderar Böda på norra Öland. 

Kyrkans skogar - Linköpings och Växjö stift 
Kyrkans skogsutredning ledd av Göran Enander har satt fokus på kyrkans skogar i länet. Träffar med 

intresserade medlemmar har genomförts i Kalmar (Växjö stift) och i Västervik (Linköpings stift). 

I februari lämnade även de tre länsförbunden i Småland en gemensam skrivelse till Växjö stift. Där 

välkomnade vi skogsutredningens förslag, framförde en önskan om en fördjupad dialog och ställde 

en handfull frågor om naturskydd, kolinlagring och skogarnas sociala värden. 

Under året vill vi närma oss de lokala församlingarna, fortsätta dialogen med våra två stift och 

påverka dem att avsätta fler skogar för naturvård, öka andelen äldre skog, satsa på fler löv- och 

blandskogar och öka användningen av naturnära skogsmetoder.  

Kommunerna och den biologiska mångfalden 
Kretsarna i Oskarshamn och Mönsterås har under lång tid arbetat för större hänsyn och mer skydd av 

de kommunala skogarna. Länsförbundet fortsätter att stötta dessa insatser och inkluderar gärna fler 

kretsar i arbetet med kommunala skogar. Utgångspunkten är att kommunerna måste gå före när det 

https://kalmar-lan.naturskyddsforeningen.se/2025/03/06/cykla-for-guld-och-grona-skogar/
https://kalmar-lan.naturskyddsforeningen.se/2024/10/01/stort-intresse-for-framtida-lovskogar/
https://kalmar-lan.naturskyddsforeningen.se/2024/10/17/skyddad-natur-ska-berora/
https://kalmar-lan.naturskyddsforeningen.se/2024/12/05/svart-stork-ska-framja-artrikare-skogar-i-smaland/
https://kalmar-lan.naturskyddsforeningen.se/2025/02/10/smalands-lansforbund-skriver-till-vaxjo-stift/
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gäller biologisk mångfald och naturskydd och att våra kommuner behöver öka ambitionsnivån när 

det gäller hotade arter och naturtyper. 
 

Ett viktigt mål är att öka kunskap och engagemang bland länets kretsar för att peka ut och driva 

opinion för fler skyddade naturområden, lokala naturvårdsinsatser som blomsterängar, våtmarker 

och sandblottor, skydd av äldre träd och andra insatser till förmån för en hotad biologisk mångfald.  

 

Fortsatt opinionsarbete för lodjuret 
Under året fortsätter länsförbundet att uppmärksamma jakten på lodjur i länet och södra Sverige. 

Det sker främst genom den föreläsning som turnerar runt bland länets kretsar. Vi deltar även i 

viltförvaltningsdelegationen arbete, även vår möjlighet att påverka är begränsad. 

 

Regenerativt jordbruk 
Länsförbundet välkomnar och stöttar ett medlemsinitiativ för att uppmärksamma möjligheter och 

utmaningar för länets jordbruk. En av lösningarna är ett regenerativt jordbruk som fokuserar på 

bevarande och rehabilitering av marken snarare än jordbearbetning med plog. Under året är målet 

att stimulera kretsar att besöka lokala förebilder, öka efterfrågan på närodlade produkter och 

genomföra en handfull föreläsningar i ämnet. Till hösten eller nästa år är det kanske även möjligt att 

ordna ett helgseminarium för länets medlemmar och kretsar. 

 

Våtmarker 
Länsförbundet har indirekt varit involverat i en handfull insatser för att återskapa våtmarker. Under 

2025 ska delar av dessa insatser utvärderas vidare. Sedan hoppas vi att dessa nya erfarenheter kan 

spridas vidare till våra kretsar via föreläsningar i slutet av året.  

 

Föreläsningar och kontakter med kretsarna 
Under 2025 vill länsförbundet öka närvaron bland kretsarna med fler subventionerade föreläsningar. 

Därför vill vi öka utbudet och använda föreläsningarna för att fördjupa kontakterna med länets 

medlemmar. Idag finns det föreläsningar om lodjur och Hornsö ekopark, men vi siktar på att öka 

utbudet med ämnen som regenerativt jordbruk, kyrkans skogar och våtmarker. Vi tar även emot fler 

förslag på ämnen och föreläsare, som vill besöka länets kretsar för ett mindre arvode.  

 

Samverkan mellan länsförbund i södra Sverige 
Via initiativet Götalands skogar, där länsförbundet i Kalmar varit drivande, har samverkan mellan 

länsförbunden i södra Sverige ökat markant. I det fortsatta arbetet är planen att fokusera på kyrkans 

skogar, en återintroduktion av svart stork och ett omfattande restaureringsarbete i Sveaskogs 

ekoparker. Det fördjupade utbytet mellan länsförbunden kan också användas för opinionsinsatser 

och andra åtgärder för ett starkare naturskydd, en effektiv klimatpolitik och bättre miljöanpassning. 

 

Finansiering 
Idag har länsförbundet en god ekonomi. Även i år ger ett tillskott från det nedlagda regionkansliet 

oss en trygg basfinansiering. De senaste åren har arbetet stärkts med projektstöd från vår 

riksförening och under 2024 började vi få ett verksamhetsbidrag från Region Kalmar.  



Naturskyddsföreningen i Kalmar län
Budget 2025 och utfall för 2024

Bokslut 

Intäkter 2025 Budget 2024

SEK SEK SEK

Återbäring medlemmar i länet 48 930 48 910

Del i regionkansli 170 000 170 150

Deltagaravgifter / seminarier 10 000 22 225

Föreläsningar / kretsarnas andel 5 000 2 000

Projektbidrag riks / Hornsö 80 000 140 000

Projektbidrag riks / Götalands skogar 115 000 172 686

Projektbidrag riks / Övriga 0 50 000

Projektbidrag riks / Våtmarker 198 250 0

Sveaskog / Lövskogstrampet 10 000 0

Region Kalmar 100 000 100 000

Ränteintäkter 15 000 28 081

Summa intäkter 752 180 734 052

Bokslut 

Utgifter 2025 2024

SEK SEK SEK

Ett kunskapsseminarier 80 000 136 905

Plantering ädellöv 10 000 31 424

Lövskogstrampet och övrigt 50 000 5 439

Summa insatser för Hornsö 140 000 140 000 173 768

Projektet Götalands skogar 135 000 172 686

Projekt O-Ringen 0 46 249

Projekt Tid för våtmarker 198 250 25 000

Filmproduktioner 0 15 000

Bidrag till föreläsningar 60 000 17 692

Stöd till kretsar 40 000 6 000

Skogsarbete / Löpande kostnader 20 000 7 755

Artbevarande / Svart stork 0 24 300

Regenerativt jordbruk 25 000 0

Nationella och regionala konferenser 20 000 5 932

Länsstämma 20 000 10 153

Samråd och remissvar 2 000 0

Besök i kretsar 10 000 3 062

Styrelsemöten 10 000 4 565

Resor / Styrelse och övriga 6 000 3 857

Kontorsmateriel 5 000 1 270

Medlemsavgifter 2 500 200

Naturvårdspris och stipendier 12 000 10 394

Arvoden styrelse 20 000 18 331

Avskrivningar, övrigt och oförutsett 15 000 297

Summa utgifter 740 750 546 510

Årets resultat 11 430 187 542
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	Länsförbund.Balansrapport.241231
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